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PROTOKÓŁ 
Z WIEJSKIEGO ZEBRANIA WYBORCZEGO 

SOŁECTWA Mszanowo 
 
 Zebranie odbyło się w dniu 08 lutego 2019 r. o godz. 16:30 w sali obrad Urzędu 
Gminy w Mszanowie. 
Zwołane zostało przez Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie na podstawie § 23 ust.1 
Statutu Sołectwa Nawra uchwalonego przez Radę Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s 
w Mszanowie uchwałą Nr XLI/214/09 z dnia 29 grudnia 2009 r. w sprawie nadania 
Statutu Sołectwu Mszanowo oraz zarządzenia Nr 6/2019 Wójta Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z dnia 21 stycznia 2019 r. w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad 
sołeckich w sołectwach na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Na 457 osób uprawnionych, w zebraniu udział brało 50 mieszkańców sołectwa, co 
stanowi ponad 10 %. W związku z tym zebranie odbywało się w pierwszym terminie. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 
 
W zebraniu uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski  
- prowadzący zebranie Marcin Buliński pracownik Urzędu Gminy 
- radna Halina Sieńska 
- protokołujący zebranie pracownik Urzędu Gminy Agnieszka Pokojska  
            
Porządek zebrania: 
1)  Otwarcie zebrania i stwierdzenie obrad. 
2)  Przyjęcie porządku obrad. 
3)  Sprawozdanie z działalności sołtysa i rady sołeckiej za 2018 rok. 
4)  Dokonanie wyboru komisji skrutacyjnej. 

  5)  Dokonanie wyboru sołtysa: 
  a)  zgłaszanie kandydatur na sołtysa; 
  b)  przedstawienie zasad i trybu głosowania nad wyborem sołtysa, określonych  
       w statucie sołectwa; 
  c)  przeprowadzenie głosowania nad wyborem sołtysa i ogłoszenie wyników  
       głosowania. 
  6.  Ustalenie liczby członków rady sołeckiej. 
  7.  Dokonanie wyboru rady sołeckiej: 
  a)  zgłaszanie kandydatur na członków rady sołeckiej; 
  b) przedstawienie zasad i trybu głosowania nad wyborem członków rady sołeckiej, 
       określonych w statucie sołectwa; 
  c) przeprowadzenie głosowania nad wyborem rady sołeckiej i ogłoszenie wyników 
       głosowania. 
  8.  Wnioski, zapytania i informacje. 
  9.  Zakończenie zebrania. 
 
Przebieg zebrania 
 
Ad 1 
Zebranie otworzył i prowadził Pan Marcin Buliński wyznaczony przez Wójta Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie do prowadzenia zebrania wiejskiego. 
Prowadzący Pan Marcin Buliński stwierdził, że zebranie odbywa się w pierwszym 
terminie dlatego, że uczestniczy w nim więcej niż 1/10 uprawnionych mieszkańców 
sołectwa. 
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Ad 2 
Przewodniczący zebrania przedstawił porządek zebrania, w brzmieniu jak wyżej. 
Nie zgłoszono dodatkowych punktów. 
Porządek zebrania został uchwalony jednogłośnie. 
 
Ad 3 
Sprawozdanie z działalności sołtysa i rady sołeckiej przedstawiła sołtys Pani Halina 
Sieńska.  
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2. 
 
Ad 4 
Wybory komisji skrutacyjnej;  
Zebranie jednomyślnie w głosowaniu powołało komisję skrutacyjną w następującym 
składzie: 

1) Knowski Andrzej 
2) Suszyńska Marta 
3) Wejner Ewa  
Kandydaci wyrazili zgodę. 
 

 Ad 5 
Wybory sołtysa 

a) zgłoszono następujących kandydatów na sołtysa: 
1) Sieńska Halina 
2) Tessmer-Dias Patrycja 

 
b) przewodniczący zebrania omówił zasady głosowania, zgodnie ze Statutem 

Sołectwa. Poinformował, że jest możliwość oddania głosu w przygotowanym 
miejscu do tajności głosowania.  

 
c) przeprowadzenie wyborów; 

Komisja skrutacyjna przygotowała karty do głosowania i rozdała zebranym. 
 
Ogłoszenie wyników. 
Po przeprowadzeniu głosowania Komisja skrutacyjna zebrała do urny wyborczej karty 
do głosowania i obliczyła wyniki.  
Protokół komisji został odczytany i stanowi załącznik nr 3.  
 
Sołtysem wybrana została Pani Patrycja Tessmer-Dias, która otrzymała 31 głosów. 
  
Ad 6 
Ustalenie liczby członków rady sołeckiej. 
 
Przewodniczący zebrania poinformował, że zgodnie ze Statutem Sołectwa rada 
sołecka może liczyć od 3 do 6 osób łącznie z sołtysem, który jest przewodniczącym 
rady sołeckiej i poprosił o zgłaszanie propozycji.  
 
Zebrani zaproponowali, aby rada sołecka liczyła łącznie z sołtysem 4 osób. 

Przewodniczący zebrania poddał pod głosowanie tę propozycję. 
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W głosowaniu jawnym zebranie wiejskie jednomyślnie ustaliło 4 osobowy skład rady 
sołeckiej. 
 
Ad 7 
Wybory rady sołeckiej 
 
    a)  zgłoszono następujących kandydatów na członków rady sołeckiej: 
1) Kaczerzewska Agnieszka 
2) Kowalska-Ziemecka Anna 
3) Kowalski Ireneusz 
4) Orzechowski Janusz 
5) Wojtkowska Agnieszka 
6) Wójcik Halina 
  

b) przedstawienie zasad głosowania; 
Przewodniczący zebrania omówił zasady głosowania. Poinformował, że jest możliwość 
oddania głosu w przygotowanym miejscu do tajności głosowania.  
Przed wyborem rady sołeckiej doszły dwie osoby, które podpisały się na liście 

obecności. Liczba osób głosujących wynosiła 52. 

 
c) przeprowadzenie wyborów; 

Komisja skrutacyjna przygotowała karty do głosowania i rozdała zebranym.  
 
Ogłoszenie wyników. 
Po dokonaniu głosowania Komisja zebrała do urny wyborczej karty i dokonała 
obliczenia głosów.  
Protokół został odczytany i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Do rady sołeckiej wybrani zostali: 
1) Kaczerzewska Agnieszka 
2) Orzechowski Janusz 
3) Wojtkowska Agnieszka  
 
Ad 8 
Wnioski, zapytania i informacje; 
 
Wójt: W ubiegłym roku w Mszanowie były realizowane duże inwestycje. Największa 
związana z budową dróg, która przebiegała sprawnie. Poza zakresem tej inwestycji ze 
środków własnych została udrożniona i częściowo zmodernizowana kanalizacja 
deszczowa, która od wielu lat nie  funkcjonowała. 
 
Wójt: Powstała siłownia fitness plenerowa. 
 
Wójt: W bieżącym roku, będziemy chcieli wnieść do swojego planu inwestycji budowę 
oświetlenia w Mszanowie (od mostu do skrzyżowania w kierunku Bratiana, ul. 
Podleśna i Parkowa). 
 
Wójt: Uzupełnimy nazwy ulic. Zostanie nadana nazwa ulicy na drodze w kierunku ul. 
Piastowskiej w stronę Nowego Miasta Lubawskiego i zostanie zmieniona nazwa ulicy, 
która wiedzie do Bratiana. 
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Wójt: Podejmowaliśmy od zeszłego roku starania dotyczące budowy sieci gazu 
ziemnego w Mszanowie, niestety na razie oddział PGNiG w Olsztynie odmówił z 
powodu małej ilości odbiorców. Temat będziemy pilotować i naciskać żeby ta 
inwestycja była realizowana. 
 
Wójt: Na terenie gminy będzie budowana sieć internetu szerokopasmowego i także w 
Mszanowie taka sieć powinna powstać w związku z czym przedstawiciele wykonawców 
mogą zgłaszać się do właścicieli nieruchomości przez które będzie przebiegała sieć 
uzyskanie zgody. 
 
Wójt: W związku z budową obwodnicy Nowego Miasta przez Mszanowo będzie się 
odbywał transport od drogi powiatowej, dalej drogą na Bratian i później do Trzech 
Dębów. Inwestycja będzie trwała trzy lata. Jeśli chodzi o most to jest w kompetencjach 
powiatu, droga gminna zaczyna się za mostem. Jeszcze w tym miesiącu będzie 
dokonywana ekspertyza i badania tego mostu, które wykażą czy ten transport będzie 
mógł się odbywać tą drogą, czy też nie. Udało nam się wynegocjowaliśmy z 
wykonawca inwestycji, że po zakończeniu inwestycji ma być wybudowana nowa droga 
na całym odcinku. Takie zapisy mamy w umowie. 
 
Wójt: Powstał budynek wielorodzinny pierwszy z dwóch planowanych budynków i 
miejmy nadzieję, że sprzedaż przebiegnie pomyślnie co otworzy drogę do budowy 
kolejnego. Jeśli tak będzie to wykonawca jesienią tego roku rozpocznie fundamenty 
pod budowę drugiego budynku. 
 
Wójt: Chciałbym zapowiedzieć, że w pierwszej połowie marca planuję spotkanie z 
syndykiem i byłymi pracownikami firmy Humdrex, ponieważ proces likwidacji się kończy 
i spotkanie ma na celu to żeby Pan syndyk udzielił informacji byłym pracownikom czy 
mają szansę na odzyskanie zaległych wynagrodzeń. 
 
Wójt: Często na zebraniu był podnoszony problem zalegania plastiku i granulatu po 
upadłym już zakładzie NOVOPLAST. Monitorujemy temat i mam nadzieję, że problem 
uda się rozwiązać, ponieważ komornik licytował tą nie ruchomość w dniu dzisiejszym i 
być może zmieni się właściciel i będziemy mieli z kim rozmawiać.  
 
Zgłoszono następujące zapytania: 
 
Mieszkaniec: Na ul. Długiej na jezdni (przy blokach) parkują pojazdy, a nie na parkingu. 
 
Wójt: Droga powinna być przejezdna. Problem też jest podczas odśnieżania. 
Rozwiążemy ten problem, bo nie może być tak, że każdy będzie parkował przy wejściu 
do klatki. 
 
Mieszkaniec: W miejscowości Łąki Bratiańskie przy głównej drodze mamy problem z 
zalanymi piwnicami praktycznie co druga posesja zalana. Brak rowów melioracyjnych i 
woda przemieszcza się do piwnic. Wcześniej woda się zatrzymywała tam gdzie jest 
teraz ścieżka rowerowa. Jak możemy rozwiązać problem? 
 
Wójt: Być może jest to woda gruntowa. Ten problem już był na zebraniu zgłaszany. 
Przedstawiciele GDDKiA i Wody Polskie były na miejscu i wydaje mi się, że jakieś 
działania były podejmowane. Jeśli chodzi o drogę krajową to rzeczywiście rowy zostały 
zasypane i wybudowano chodnik, ale też zrobiono odwodnienie na całej jezdni i 
wszystko płynie do strumyka i do Drwęcy. Ścieżka jest oddalona od budynków około 50 
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m i jest obniżona i nie ma możliwości, aby posesje były zalewane przez wodę 
spływającą ze ścieżki, bo ona też jest odwodniona woda spływa do cieku wodnego. 
 
Mieszkanka: Na podstawie jakich badań uznano, że na razie nie będzie budowana sieć 
gazu ziemnego? 
Wójt: Generalnie jest tak, że jest koszt związany z budową i są potencjalne wpływy 
(założyliśmy że 100% mieszkańców się podłączy do sieci), a są odcinki długie gdzie 
nikt się nie podłącza i trzeba dojść z linią do zabudowy, więc koszt jest wyższy. 
 
Mieszkanka: Ja wysłałam wniosek i dzwoniłam w tej sprawie i otrzymałam odpowiedź, 
że im więcej osób się podłączy tym koszt będzie niższy? 
 
Wójt: Nas też tak zapewniano. 
 
Mieszkanka: Pan mnie poinformował, że do nich wnioski nie wpływają, więc każdy 
powinien wystąpić z takim wnioskiem do PGNiG. 
 
Wójt: Pozycja negocjacyjna na pewno byłaby dużo lepsza jeżeli mieszkańcy fizycznie 
złożyli wnioski. 
 
Marcin Buliński: Kilkukrotnie spotykaliśmy się z przedstawicielami PGNiG, osoba która 
odpowiada za analizę w tejże firmie przyjęła do celów analizy, że 100% mieszkańców z 
analizowanego terenu się podłączy i koszt wybudowania tej linii przewyższał te wpływy. 
Założenia są takie że inwestycja musi im się zwrócić w przeciągu 20 lat. Dochodzą też 
różnego rodzaju opłaty min. za zajęcie pasa drogowego, czy za umieszczenie 
urządzeń w pasie drogowym, z których Pan Wójt po wstępnej decyzji był skłonny 
zrezygnować na rzecz budowanej sieci to nawet po takich deklaracjach i analizach 
modelu biznesowego dalej ta stopa zwrotu nie wychodziła. Proponowaliśmy spotkania 
z mieszkańcami Mszanowa, Łąk Bratiańskich i Bratiana żeby widzieli, że jest 
zainteresowanie, ale odpowiedzieli, że jeżeli model biznesowy im nie wychodzi to 
żadnego spotkania nie będą robić. 
 
Mieszkanka: Czy kanalizacja w Łąkach Bratiańskich jest już bliżej terminu realizacji?  
 
Wójt: Niestety nie mamy możliwości skutecznego ubiegania się o dofinansowanie na 
budowę kanalizacji w Łąkach Bratiańskich z żadnych programów unijnych, które 
istnieją i zawsze jakieś kryterium nas wyklucza. Jeśli chodzi o program z RPO trzeba 
być w aglomeracji do 10 tyś. mieszkańców, natomiast nasza ma 12,5 tyś., a drugi 
program operacyjny infrastruktura i środowisko w którym mówi się, że aglomeracja 
może mieć więcej niż 10 tyś. Mieszkańców, więc spełniamy to kryterium, ale jest inne 
które mówi o ilości mieszkańców na jeden kilometr sieci i tego nie spełniamy (musi być 
120 mieszkańców/kilometr bieżący sieci). 
 
Mieszkaniec: Co będzie z naszym boiskiem?  
 
Wójt: Jest to problem, który musimy rozwiązać wspólnie z zarządem klubu. Będę chciał 
się spotkać z zarządem i nową radą sołecką i ustalimy kto będzie teraz tym obiektem 
zarządzał. Jest zainteresowanie wynajmem, ale trzeba też zabezpieczyć, aby dzieci z 
Mszanowa miały możliwość pogrania. Trzeba te dwie rzeczy pogodzić. Musimy też 
zorganizować obkaszanie tego boiska. Na dzień dzisiejszy klubem zarządza LZS 
Mszanowo. 
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Mieszkaniec poinformował, że chciałby wziąć udział w spotkaniu w sprawie 
udostępniania boiska. 
 
Siłownia plenerowa ma pozostać w tym miejscu gdzie jest.  
 
 
Ad 9 
W związku z wyczerpaniem porządku, prowadzący zebranie zakończył wiejskie 
zebranie wyborcze sołectwa Mszanowo.  
 
 
 
protokołowała:                                                        Przewodniczący zebrania 
 
 
Agnieszka Pokojska     Marcin Buliński 
 
 
 

 

 


